
Protokół Nr XIII/25
z Sesji Rady Miejskiej Orzesze

w dniu 24 kwietnia 2025r.

XIII Sesji, która odbyła się w sali posiedzeń Urzędu Miejskiego Orzesze przewodniczył 
Pan Mateusz Szweda – Przewodniczący Rady Miejskiej Orzesze.

Obrady rozpoczęto 24 kwietnia 2025 o godz. 15:00, a zakończono o godz. 16:37 tego samego 
dnia.

W posiedzeniu wzięło udział 21 członków – lista obecności stanowi załącznik do protokołu.

Płyta CD z nagraniem z Sesji stanowi załącznik do protokołu.

Na Sesji przyjęto Uchwały Nr XIII/129-133/25.

1. Otwarcie Sesji
Przewodniczący Rady na podstawie listy obecności stwierdził, że na sali jest 21 radnych, co 
stanowi kworum do podejmowania prawomocnych uchwał. 

Na protokolanta powołał Marzenę Nowak. 

W skład Komisji Uchwał i Wniosków zaproponował Radnego Lechosława Łukasik oraz 
Radnego Mariusza Wojtanowicz. Na Przewodniczącego Komisji zaproponował Radnego 
Mariusza Wojtanowicz

.

Głosowano w sprawie:
powołania Komisji Uchwał i Wniosków. 

Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (20) Grażyna Bortlik, Sonia Brandys-Gazda, Eugeniusz Buchalik, Krzysztof Dziekan, 
Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, Bożena Jankowiak, Grzegorz Kaczmarczyk, Mariusz 
Kaczmarczyk, Łukasz Kalita, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, Bogdan 



Otawa, Daniel Spendel, Marzena Styrczula-Maturska, Mateusz Szweda, Anna Szymik, 
Mariusz Wojtanowicz, Urszula Zienc
NIEOBECNI (1) Adam Ratka

2. Wnioski dotyczące zmiany porządku obrad

W związku z brakiem uwag Przewodniczący poinformował, że Sesja będzie odbywała się 
zgodnie z rozesłanym porządkiem obrad.

3. Przegłosowanie zgłoszonych i nieuwzględnionych poprawek do protokołu z XII Sesji
Nie zostały zgłoszone żadne poprawki.

4. Sprawozdanie z działalności Ochotniczych Straży Pożarnych

Roczne sprawozdanie z działalności za 2024 rok przedstawił p.Adam Skrzypczyk Komendant
Miejski  ZOSP RP w Orzeszu. Poinformował, że OSP liczy 196 członków, z czego 140 jest 
uprawnionych do działań ratowniczych, w tym 31 kobiet, a w skład młodzieżowych drużyn 
pożarniczych wchodzi 63 członków. Przedstawił także posiadany tabor oraz sprawozdanie z 
działań ratowniczo-gaśniczych. Poinformował, że 3 jednostki: Orzesze, Gardawice i 
Woszczyce są w Krajowym Systemie Gaśniczym, co oznacza że są w pierwszej kolejności 
dysponowane do wyjazdów na akcje. Podziękował Radzie za formę i wysokości uchwalonego
ekwiwalentu, który jest rekompensatą dla uczestniczących w akcjach za utracony zarobek w 
swoich zakładach pracy.
.

Przewodniczący podziękował wszystkim ochotnikom za służę i poświęcenie na rzecz 
bezpieczeństwa mieszkańców Orzesza.

.

5. Sprawozdania z realizacji:
Przewodniczący poinformował, że sprawozdania zostały szczegółowo omówione na 
posiedzeniu Komisji Budżetu, a także zostały radnym zamieszczone na tabletach, w związku 
z czym poprosił o zadawanie pytań.
Wobec braku pytań sprawozdania zostały poddane pod oddzielne głosowania.

a) Gminnego Programu Współpracy Gminy z organizacjami pozarządowymi za rok 
2024

Głosowano w sprawie:
przyjęcia sprawozdania z Gminnego Programu Współpracy Gminy z organizacjami 
pozarządowymi za rok 2024. 

Wyniki głosowania
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0



Wyniki imienne:
ZA (21) Grażyna Bortlik, Sonia Brandys-Gazda, Eugeniusz Buchalik, Krzysztof Dziekan, 
Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, Bożena Jankowiak, Grzegorz Kaczmarczyk, Mariusz 
Kaczmarczyk, Łukasz Kalita, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, Bogdan 
Otawa, Adam Ratka, Daniel Spendel, Marzena Styrczula-Maturska, Mateusz Szweda, Anna 
Szymik, Mariusz Wojtanowicz, Urszula Zienc

b) Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 
Przeciwdziałania Narkomanii za 2024 rok

Głosowano w sprawie:
przyjęcia sprawozdania z Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii za 2024 rok.. 

Wyniki głosowania
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (21) Grażyna Bortlik, Sonia Brandys-Gazda, Eugeniusz Buchalik, Krzysztof Dziekan, 
Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, Bożena Jankowiak, Grzegorz Kaczmarczyk, Mariusz 
Kaczmarczyk, Łukasz Kalita, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, Bogdan 
Otawa, Adam Ratka, Daniel Spendel, Marzena Styrczula-Maturska, Mateusz Szweda, Anna 
Szymik, Mariusz Wojtanowicz, Urszula Zienc

6. Sprawozdanie Burmistrza z prac w okresie międzysesyjnym i wolne głosy
Na wstępie Burmistrz poinformował o spotkaniu z władzami Powiatu Mikołowskiego, na 
którym omówione zostały tematy dotyczące;

• projektu budowy chodnika na ul.Wojska Polskiego,

• remontu ul.Lipowej,

• budowy nawierzchni ul.Świerkowej w Zgoniu,

• budowy utwardzonego pobocza drogi ul.Klubowej na odcinku od ronda do 
ul.Grunwaldzkiej w Zgoniu. 

Burmistrz poinformował, że sprawozdania z poszczególnych Wydziałów i Referatów zostały 
radnym dostarczone w formie pisemnej. Poruszył tematy dotyczące:

• budowy kanalizacji sanitarnej w Orzeszu-Jaśkowicach,

• etapu robót związanych z budową ul.K.K.Baczyńskiego, remontem ul.Jesionki i 
Jasnej, budową odcinka ul.Brzozowej,

• oznaczenia miejsca parkingowego dla osób niepełnosprawnych na parkingu przy 
budynku biblioteki,

• przeniesienia postoju taksówek w związku z remontem DW 925,



• uzyskania z Unii Europejskiej na realizację nowoczesnego projektu edukacyjnego 
prawie 4 mln złotych dofinansowania, które zostanie przeznaczone na kształcenie 
uczniów w dziewięciu orzeskich szkołach podstawowych.

Poinformował, że zarówno w Orzeszu jak i na terenie Powiatu Mikołowskiego nie będzie 
żadnych emigrantów.

Radni zadali pytania w temacie:

• ogłoszonego postępowania przetargowego na wybór wykonawcy dostawy i montażu 
instalacji fotowoltaicznej z magazynem energii dla szkół podstawowych,

• poprawy efektywności energetycznej siedziby Miejskiego Ośrodka Kultury w 
Orzeszu,

• wystosowanych zapytań ofertowych na wykonanie usług koszenia trawiastych 
poboczy dróg gminnych i wewnętrznych na terenie miasta Orzesze,

• średniego kosztu jednego punktu świetlnego przy drodze,

• sporządzanego planu ogólnego w kontekście uzyskiwania warunków zabudowy,

• rozpoczętych prac nad opracowaniem Gminnego Programu Rewitalizacji,

• prowadzonych kontroli posesji z zakresu gospodarki nieczystościami ciekłymi,

• prowadzonego postępowania na bieżące utrzymanie cmentarza komunalnego oraz na 
utrzymanie zieleni na terenach komunalnych Miasta Orzesze w 2025 roku,

• uszkodzonego urządzenia na placu zabaw na Górce św.Wawrzyńca,

• możliwości wyciągania konsekwencji wobec mieszkańców odprowadzających wody 
deszczowe do kanalizacji sanitarnej,

• wyznaczonego terminu rozprawy w związku ze skargą Silesian Coal International 
Group of Companies S.A. z siedzibą w Katowicach na decyzję Generalnego Dyrektora
Ochrony Środowiska w przedmiocie odmowy określenia środowiskowych 
uwarunkowań realizacji przedsięwzięcia,

• braku odpowiedzi na pisma wystosowane 14 lutego i 10 marca związane z remontem 
DW Nr 925,

• harmonogramu związanego z rezerwacją kompleksu boisk Orlik 2012,

• czynów wandalizmu mienia publicznego i prywatnego (pomalowane ogrodzenia, 
rozdzielnie prądu, wiaty przystankowe, znaki drogowe itp.),

• monitowania w Zarządzie Dróg Powiatowych o wykonanie poziomego oznakowania 
na drogach powiatowych,

• remontu ul.Szklarskiej z likwidacją nieczynnego torowiska, którym odbywał się 
transport do Huty Szkła,



• remontu dworców i peronów na terenie Orzesza.

W związku z pytaniem Burmistrz poinformował, że w temacie przebiegu tras kolei dużych 
prędkości planowanych do realizacji w ramach budowy Centralnego Portu Komunikacyjnego 
złożone zostały do ministerstwa dokumenty mapowe pokazujące propozycję przebiegu trasy 
po śladzie Kolei+ odnośnie czego ma być udzielona odpowiedź zawierająca pisemne 
stanowisko.

Przewodniczący Rady przypomniał radnym o konieczności złożenia do dnia 30 kwietnia 
oświadczeń majątkowych.

7. Informacja dotycząca aktualnego stanu realizacji zadania inwestycyjnego pn. 
"Rozbudowa Szkoły Podstawowej Nr 3 w Orzeszu-Zawadzie"
Informację na temat rozbudowy Szkoły Podstawowej Nr 3 w Orzeszu wraz z infrastrukturą 
towarzyszącą i termomodernizacją przedstawił p.Marek Bem – Naczelnik Wydziału 
Inwestycji i Remontów. Informacja zamieszczona jest z załączniku Nr 1 do protokołu.

W związku z pytaniami p.Marek Bem wyjaśnił, że:
• brak muru oporowego w projekcie był błędem projektowym i projektant na własny 

koszt dokonał uzupełnienia, a dofinansowanie z Polskiego Ładu jest kwotowe a nie 
procentowe,

• ogrzewanie podłogowe w pomieszczeniach zostało wykonane zgodnie z projektem, a 
fotografia nr 5 prezentuje ogrzewanie w sali lekcyjnej,

• środki finansowe na wykonanie elewacji są zabezpieczone i będzie to realizowane,
• styropian na elewacji jest doklejany i koszt zostanie potrącony wykonawcy z 

wynagrodzenia ryczałtowego,
• w miarę potrzeby odbywają się spotkania z wykonawcą,
• wycinka drzew na terenie szkoły jest oddzielnym elementem nie związanym z umową

i koszt wyniesie ok. 20tys.zł.

8. Uchwały:

a) Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 
Orzesze na lata 2025-2040
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję 
Budżetu.
Skarbnik Miasta omówiła zmiany wprowadzane do WPF łącznie z autopoprawką.

W związku z pytaniami wyjaśniono, że:

• w roku bieżącym została dokonana płatność za termomodernizację Przedszkola Nr 3 i 
Nr 7,

• obecnie placówki oświatowe mogą startować jeszcze w konkursie „zielone 
pracownie”.



Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Orzesze na 
lata 2025-2040 z autopoprawką. 

Wyniki głosowania
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (21) Grażyna Bortlik, Sonia Brandys-Gazda, Eugeniusz Buchalik, Krzysztof Dziekan, 
Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, Bożena Jankowiak, Grzegorz Kaczmarczyk, Mariusz 
Kaczmarczyk, Łukasz Kalita, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, Bogdan 
Otawa, Adam Ratka, Daniel Spendel, Marzena Styrczula-Maturska, Mateusz Szweda, Anna 
Szymik, Mariusz Wojtanowicz, Urszula Zienc

b) Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Miasta Orzesze na 2025 rok
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję 
Budżetu.

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej zmian w budżecie Miasta Orzesze na 2025 rok z autopoprawką. 

Wyniki głosowania
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (21) Grażyna Bortlik, Sonia Brandys-Gazda, Eugeniusz Buchalik, Krzysztof Dziekan, 
Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, Bożena Jankowiak, Grzegorz Kaczmarczyk, Mariusz 
Kaczmarczyk, Łukasz Kalita, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, Bogdan 
Otawa, Adam Ratka, Daniel Spendel, Marzena Styrczula-Maturska, Mateusz Szweda, Anna 
Szymik, Mariusz Wojtanowicz, Urszula Zienc

c) Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję 
Budżetu.

Z-ca Naczelnika Wydziału Gospodarki Przestrzennej i Ochrony Konserwatorskiej p.Beata 
Wiencek wyjaśniła, że zamiana dotyczy gruntów gminy na grunty lasów państwowych, które 
będą stanowić część dróg gminnych.

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości. 

Wyniki głosowania
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0



Wyniki imienne:
ZA (21) Grażyna Bortlik, Sonia Brandys-Gazda, Eugeniusz Buchalik, Krzysztof Dziekan, 
Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, Bożena Jankowiak, Grzegorz Kaczmarczyk, Mariusz 
Kaczmarczyk, Łukasz Kalita, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, Bogdan 
Otawa, Adam Ratka, Daniel Spendel, Marzena Styrczula-Maturska, Mateusz Szweda, Anna 
Szymik, Mariusz Wojtanowicz, Urszula Zienc

d) Podjęcie uchwały dotyczącej zmiany Uchwały Nr VIII/70/24 Rady Miejskiej Orzesze 
z dnia 28 listopada 2024 r. w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki 
i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii 
w Orzeszu na rok 2025
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję 
Budżetu. Przedstawił protokół z dnia 24 kwietnia 2025r. z przeprowadzonych konsultacji w 
celu poznania opinii organizacji pozarządowych i podmiotów, o których mowa w art.3 ust.3 
ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie, projektów aktu prawa 
miejscowego w sprawie:                                                                                                               
- zmiany Uchwały Nr VIII/70/24 Rady Miejskiej Orzesze z dnia 28 listopada 2024 r. w 
sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii w Orzeszu na rok 2025,

-  zatwierdzenia stawek opłat za zrzut 1m3 nieczystości ciekłych dowożonych na stacje zlewne
w Orzeszu,

- określenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości za usługi 
opróżniania zbiorników bezodpływowych i osadników w instalacjach przydomowych 
oczyszczalni ścieków oraz transportu nieczystości ciekłych na terenie Miasta Orzesze. 
Protokół stanowi załącznik Nr 2 do niniejszego protokołu.

Wyjaśnił, że zmiana dotyczy wprowadzenia zapisu dotyczącego rozwijania oferty 
alternatywnych i atrakcyjnych form spędzania czasu wolnego dla dzieci i młodzieży oraz 
promowanie uczestnictwa w nich poprzez przygotowanie, udostępnienie oraz utrzymanie 
lodowiska miejskiego.

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej zmiany Uchwały Nr VIII/70/24 Rady Miejskiej Orzesze z dnia 
28 listopada 2024 r. w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii w Orzeszu na rok 2025. 

Wyniki głosowania
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (21) Grażyna Bortlik, Sonia Brandys-Gazda, Eugeniusz Buchalik, Krzysztof Dziekan, 
Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, Bożena Jankowiak, Grzegorz Kaczmarczyk, Mariusz 
Kaczmarczyk, Łukasz Kalita, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, Bogdan 
Otawa, Adam Ratka, Daniel Spendel, Marzena Styrczula-Maturska, Mateusz Szweda, Anna 
Szymik, Mariusz Wojtanowicz, Urszula Zienc



e) Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia stawek opłat za zrzut 1m3 nieczystości 
ciekłych dowożonych na stacje zlewne w Orzeszu
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję 
Budżetu. 

Pan Marcin Kurasz z Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej przedstawił, że 
wobec poprzednio podjętej uchwały została przez Wojewodę stwierdzona nieważność, ze 
względu na brak zakwalifikowania jej jako akt prawa miejscowego. Dodał, że proponuje się 
stawki za zrzut 1m3 nieczystości ciekłych dowożonych na stacje zlewne w Orzeszu ze 
zbiorników bezodpływowych w kwocie 15zł, natomiast z przydomowych oczyszczalni 
ścieków w kwocie 30zł.

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej zatwierdzenia stawek opłat za zrzut 1m3 nieczystości ciekłych 
dowożonych na stacje zlewne w Orzeszu. 

Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (20) Grażyna Bortlik, Sonia Brandys-Gazda, Eugeniusz Buchalik, Krzysztof Dziekan, 
Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, Bożena Jankowiak, Grzegorz Kaczmarczyk, Mariusz 
Kaczmarczyk, Łukasz Kalita, Lechosław Łukasik, Michał Macioszek, Bogdan Otawa, Adam 
Ratka, Daniel Spendel, Marzena Styrczula-Maturska, Mateusz Szweda, Anna Szymik, 
Mariusz Wojtanowicz, Urszula Zienc
PRZECIW (1) Jan Mach

f) Podjęcie uchwały w sprawie określenia górnych stawek opłat ponoszonych przez 
właścicieli nieruchomości za usługi opróżniania zbiorników bezodpływowych i 
osadników w instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków oraz transportu 
nieczystości ciekłych na terenie Miasta Orzesze
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję 
Budżetu.

Pan Marcin Kurasz z Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej przedstawił, że 
stawki są pobierane przez przewoźników i proponowana wysokość jest zgodna ze 
stanowiskiem Komisji Rozwoju Miasta, które zostało wypracowane na posiedzeniu z 
udziałem przewoźników.

Radna Marzena Styrczula-Maturska stwierdziła, że zaproponowane stawki na posiedzeniu 
Komisji Rozwoju Miasta są bardzo niekorzystne dla mieszkańców posiadających na swojej 
posesji małe zbiorniki. Dodała, że temat wymaga ponownego przeanalizowania celem 
znalezienia rozsądniejszego rozwiązania, które nie będzie krzywdzące dla mieszkańców, gdyż
ze względu na mały stopień skanalizowania Orzesza podwyżka dotknie 80% mieszkańców.



Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej określenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli 
nieruchomości za usługi opróżniania zbiorników bezodpływowych i osadników w 
instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków oraz transportu nieczystości ciekłych na 
terenie Miasta Orzesze. 

Wyniki głosowania
ZA: 9, PRZECIW: 9, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

W wyniku głosowania uchwała nie została podjęta.

Wyniki imienne:
ZA (9) Grażyna Bortlik, Eugeniusz Buchalik, Krzysztof Giel, Grzegorz Kaczmarczyk, 
Mariusz Kaczmarczyk, Lechosław Łukasik, Bogdan Otawa, Anna Szymik, Mariusz 
Wojtanowicz
PRZECIW (9) Sonia Brandys-Gazda, Krzysztof Dziekan, Rajmund Gazda, Łukasz Kalita, Jan
Mach, Adam Ratka, Daniel Spendel, Marzena Styrczula-Maturska, Mateusz Szweda
WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) Bożena Jankowiak, Michał Macioszek, Urszula Zienc

9. Zamknięcie Sesji

W związku z wyczerpaniem wszystkich punktów porządku obrad Przewodniczący Rady 
zamknął XIII Sesję Rady Miejskiej Orzesze, dziękując wszystkim za udział w posiedzeniu.

    

                                                  Przewodniczący
     Protokołowała Rady Miejskiej

mgr Marzena Nowak                   mgr inż. Mateusz Szweda

Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl 


